
 
 

 

Dagsorden til ordinært skolebestyrelsesmøde, tirsdag den 26. september 2023 kl. 

18.00-21.00 i mødelokale F, Herlufsholmvej 16 

 

Deltagere: 
Jakob Nordman Larsen, Mette Restrup, Stefan Zola Ahlm, Martin Bonke Seigan, Kim 
Rydahl, Cecilie Gudmansen, Michael Graff, Christina Odsgaard Olsen, Lise-Lotte 
Fallenius Rasmussen, Karina Witt 

 

Elevrepræsentanter: 
Herlufsholmvej: Sakina (8.A) 
Digtervej: Merle (9.N) og Jakob (9.N) 
Karrebæk: Mohammed (6.K) og Nor (6.K) 

 

Fraværende med afbud: 

Mohammed, Nor, Cecilie, Christina 

 

 

Gæster: 
 
 

Kim og Thomas byder velkommen til elevrepræsentanterne, nyvalgt medlem Michael Graff og ny fast 

ledelsesrepræsentant Michael Ringsmose. 

Der serveres en sandwich og en vand/sodavand under mødet. 

 



 
 

Sag nr. 13 – orientering og drøftelse 
Præsentation af de tre 
elevrepræsentanter (i dagens anledning 
muligvis flere) 
 
Nyt fra eleverne 

Vi byder velkommen til nye medlemmer og de tre 
elevrepræsentanter Sakina, Jakob og Merle.  
Vi prøver med navneskilte næste gang vi har møde.  
 
 
 
HH: Er der mulighed for at bruge computere i 
frikvartererne. For at gemme opgaver eller printe.  
Ønske om at bruge telefoner i frikvartererne i 8. og 
9. klasse i pauser eller udvalgte pauser.  
Mht. telefoner, så vil bestyrelsen behandle emnet 
på et senere møde. Årsagen til forbuddet er, at 
bestyrelsen har ønsket, at der var fri for skærme, 
og at man i stedet socialiserer uden skærm. Skolen 
ønsker, at der er gang i skolegården, hvor eleverne 
kommer ud og får frisk luft. 
Ønske om at telefoner ikke inddrages til dagen 
efter.  
DV: Her ønskes også at bruge telefoner i pauser. På 
DV har man et ønske om, at mobilerne afleveres 
om morgenen og så får man de retur, når man skal 
hjem. 
KA: Her ønskes et enkelt frikvarter, hvor mobilerne 
må bruges.  
Eleverne bliver lovet, at emnet ”mobilregler” bliver 
taget op i dette skoleår.  
Vi skal huske, at punkter kun kan behandles og 
besluttes, hvis det kommer på dagsordenen.  

Sag nr. 14 – orientering fra skolens 
ledelse  

• Personalesituationen  

• Orientering fra BUU 

• Evt. 
 
Referat-Boerne--og-
Uddannelsesudvalget-d.18-09-2023 
 
Referat-Boerne--og-
Uddannelsesudvalget-d.04-09-2023 
 

Personalesituationen:  
Der er ansat skoleleder, så nu kan vi slå stillingen 
som afdelingsleder op. Lille Næstved Skole fik ikke 
en specialleder ved sidste skolestruktur. Imidlertid 
har skolen brug for en leder, der har kompetencer 
på specialområdet. Derfor søger vi en 
afdelingsleder, der også kan arbejde med 
specialområdet.  
Ansættelsesudvalget vil ikke rumme en fra 
skolebestyrelsen, men skolebestyrelsen har 
udtaleret.  
Orientering fra BUU: 
God nyhed vedr. regnskab. Denne gang har man 
ikke nulstillet alle. De skole, der havde overskud, 
har fået lov til at beholde halvdelen. Den tidligere 
Lille Næstved Skole får ca. 1,4 millioner retur. Disse 
penge skal fordeles mellem os og 

https://dagsordener.naestved.dk/vis?Referat-Boerne--og-Uddannelsesudvalget-d.18-09-2023-kl.08.30&id=9250cc5e-887f-4fe1-a50c-ed6406777593
https://dagsordener.naestved.dk/vis?Referat-Boerne--og-Uddannelsesudvalget-d.18-09-2023-kl.08.30&id=9250cc5e-887f-4fe1-a50c-ed6406777593
https://dagsordener.naestved.dk/vis?Referat-Boerne--og-Uddannelsesudvalget-d.04-09-2023-kl.08.30&id=b90771d0-8908-4a33-834f-55b8d12301a4
https://dagsordener.naestved.dk/vis?Referat-Boerne--og-Uddannelsesudvalget-d.04-09-2023-kl.08.30&id=b90771d0-8908-4a33-834f-55b8d12301a4


 
 

Vesterlandsskolen. Afventer dog endelig beslutning 
i byrådet. 
 

Sag nr. 15 – drøftelse 
Forventninger til og tanker om at sidde i 
skolebestyrelsen 

• Kim indleder punktet 

• Punktet skal ikke føre til 
beslutninger  

 

 
Punktet skal føre frem til en viden om, hvad der er 
vigtig for skolebestyrelsen, så også 
skolebestyrelsens stemme bliver hørt. 
De enkelte medlemmer fortalte om deres 
incitamenter for at sidde i bestyrelsen.  
 
Hovedtemaer fra drøftelserne:  
Indflydelse, trivsel, faglighed, sammenhold, 
synergi.  
 
Thomas gemmer den mere detaljerede beskrivelse 
af dette punkt, så det kan tages på, når det bliver 
aktuelt igen. 
 

Sag nr. 16 – drøftelse og beslutning 
Skolerejser på 8. eller 9. årgang 

• Skolen har fået en henvendelse 
fra et klasseråd 

 

Tidligere (før 2021) kunne man tage på skolerejser. 
Skolen gav fri, og så var det forældrene, der 
arrangerede det hele.  
Tidligere skolebestyrelse besluttede, at der skulle 
være én lejrskole i løbet af skoleforløbet, og at den 
skulle placeres i 7. klasse.  
Skoleledelsen har fået henvendelse om det er 
muligt at tage på skolerejse med samme ordning 
som før 2021.  
 
Skolebestyrelsen er ikke afvisende ift. 
henvendelsen, og det besluttes, at skoleledelsen 
undersøger lovgivning og andre forhold omkring 
skolerejser. Punktet tages på et senere møde, og 
så tages der endelig oplyst stilling til henvendelsen.  
 

Sag nr. 17 – drøftelse og beslutning 
Tema til tema-mødet 7/11 

• Vi har tidligere drøftet, at det 
skulle være Mål- og værdihæftet 

Det besluttes, at skolebestyrelsen på tema-mødet 
d. 7.11.23 opstarter arbejdet og processen med et 
nyt værdiregelsæt (Mål og værdihæftet) 
 

Sag nr. 18 – drøftelse 
Hvordan vil vi præsentere 
skolebestyrelsens medlemmer og jeres 
kommende arbejde for resten af 
skolen? 

Vores faste filmmand Thomas Brosø bookes til at 
filme lidt fra temadagen, som så kan lægges ud til 
forældrene, så de kan få et indblik i bestyrelsens 
arbejde. 
 
 
 



 
 

 

 

Sag nr. 19 – orientering, drøftelse og 
beslutning 
Godkendelse af princip 

• Princip for fritagelse fra 
undervisning eller valgfag til 
musikskole eller eliteidræt 

 

Princippet godkendes, men genbesøges for at gøre 
det mere præcist på et senere møde.  
 

Sag nr. 20 
Orienterings – og efterretningssager fra  

a) formanden,  
b) kontaktpersoner 
c) ledelsen   

 

Skolebestyrelsen bliver repræsenteret på townhall-
drøftelser om SFO ved Stefan Zola og fra ledelsen 
ved skoleleder Thomas Kruse og SFO-leder Peter 
Holm Christensen.  

Sag nr. 21 
Sager til dagsorden til kommende 
møder 
 

• Den tidligere skolebestyrelse opfordrer 
den nye bestyrelse til at drøfte hvordan 
alle forældre inddrages i skolens liv i et 
selvstændigt princip – herunder også 
skolebestyrelsens deltagelse på 
forældremøder 

• Mål- og værdihæfte  

• Klassedannelse til 7. klasse 

• Hygiejne og toiletforhold 

• Skærm- og mobilregler 

 
- Opfølgning på sag 16 skal på et kommende 

møde. 
- Orientering om hvordan SFO’en fungerer 

på nuværende tidspunkt 
- Orientering om hvordan specialområdet på 

LNS fungerer på nuværende tidspunkt 
 
 
 

Sag nr. 22 
Eventuelt 
 

Intet 

Sag nr. 23 
Personsager 

Intet 


